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Internationella rådsmötet 2015

Den 6-12 augusti i år hålls Amnesty Internationals högsta 
beslutande möte, det internationella rådsmötet, i Dublin. På 
mötet representeras alla delar av rörelsen av delegationer som 
diskuterar och röstar om förslag för hur vi ska arbeta inom 
rörelsen framöver. Givetvis kommer den svenska sektionen 
också att delta och förberedelserna inför detta är något vi 
arbetar mycket med i styrelsen. Redan på novembermötet 2014 
började vi med de första diskussionerna om vilka frågor den 
svenska sektionen ska driva och redan långt innan dess har 
frågor som de nya strategiska målen, förslaget till 
sexarbetspolicyn och flera andra pågående internationella 
processer diskuterats både i styrelsen och rörelsen som helhet. 
Det ser med andra ord ut att bli ett intressant rådsmöte i 
sommar.

Sammantaget är vi tio personer som åker till Dublin för att delta 
på rådsmötet. Fyra personer som åker som volontärer och sex 
som utgör delegationen som representerar svenska sektionen 
under mötet: ordförande Tora Törnquist, kassör Mårten 
Rosander, Karin Linkhorst och Lars Gäfvert från styrelsen, 
generalsekreterare Anna Lindenfors samt Anton Lidström från 
Amnestys internationella kommitté.

Under styrelsens junimöte diskuterade vi svenska sektionens 
position i de olika frågor som ska diskuteras och beslutas om på 
rådsmötet. I många av dessa har vi fått tydliga besked från 
årsmötet 2015, såsom sexarbetspolicyn och de strategiska 
målen, medan det i andra frågor varit mer öppet.  

På ICM har den svenska delegationen även våra egna två 
resolutioner att driva där den ena handlar om Amnestys arbete för 
enskilda individer och den andra om att rörelsen bör ta fram en 
långsiktig riktning. Vi har skrivit om dessa resolutioner i tidigare 
“Styrelsen informerar” och du finner resolutionerna i sin helhet 
bland årsmöteshandlingarna till årets årsmöte. 

Efter ICM kommer vi att återkoppla i Styrelsen informerar och 
Amnesty Press om hur det gick på mötet och vilka beslut som 
fattades i viktiga frågor. Är du intresserad av att veta mer om ICM 
och följa delegationens arbete under mötet kan du göra det i ICM-
bloggen på medlemssidorna där delegationen varje dag under 
mötet skriver om hur diskussionerna går och om sina reflektioner 
från mötet. 
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TORA TÖRNQUIST
ordförande 

tora.tornquist@amnesty.se

KARIN LINKHORST 
karin.linkhorst@amnesty.se

LARS GÄFVERT
lars.gafvert@amnesty.se

mailto:tora.tornquist@amnesty.se
mailto:karin.linkhorst@amnesty.se
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Svenska Amnesty 2027 – framtiden börjar nu!

Känner du till svenska sektionens långsiktiga riktning? Har du 
hört talas om året 2027? Vad handlar den långsiktiga riktningen 
om som du kan vara med och ta beslut om på nästa årsmöte?

På årsmötet 2015 engagerades deltagarna i ett antal workshops 
och diskussioner om Amnestys långsiktiga riktning. Den handlar 
om arbete på eget land, kriterier kring prioriteringar, 
medlemsdemokrati och aktivism. Riktningen omfattar tolv år, det 
vill säga fram till 2027, och ger svar på de stora existentiella 
frågorna för den svenska sektionens framtid. Riktningen delas 
upp i tre perioder om vardera fyra år. Dessa tre perioder om fyra 
år består av verksamhetsmål som ska syfta till den långsiktiga 
riktningen. Det innebär att vi kommer att besluta om nya mål 
vart fjärde år. Respektive mål på fyra år, bryts också ner till 
operativa planer som ska verkställas varje kalenderår. 

Förutom de workshops och diskussioner som ägde rum på 
årsmötet, har även sekretariatet involverats, omvärldsanalyser 
påbörjats, en enkät på ämnet sammanställts och en 
referensgrupp ska startas. Detta underlag redovisades för 
styrelsen under juni med flera värdefulla medskick från 
Amnestys medlemmar. Styrelsen hade under junimötet själva 
en diskussion om sin syn på den långsiktiga riktningen som 
också har dokumenterats och skickats vidare till sekretariatet att 
arbeta vidare med inför det kommande verksamhetsmötet i 
höst. Kommer du då?

Förslaget på långsiktig riktning ska vara genomarbetat och väl 
förankrat till årsmötet 2016. Då ska nämligen du och jag, och 
alla andra medlemmar i Amnesty, ta beslut om den långsiktiga 
riktningen!

Styrelsen har också tagit del av sekretariatets förslag till 
topprioriteringar för 2016, för att främja de mest tidskritiska 
uppgifterna, och lämnat sitt stöd till generalsekreteraren att 
fortsätta detta arbete. Det kommer vara en tydlig vägledning i det 
fortsatta arbetet.
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STAFFAN JOHANSSON
staffan.johansson@amnesty.se

http://www.amnesty.se/om-amnesty/amnesty-sverige/amnesty-2027/
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Utbildningsdag 

GINBOT A. HIYABU
ginbot.abraha@amnesty.se

Den 12 juni 2015 fick den svenska sektionens nya styrelse en 
heldagsutbildning i samband med sitt styrelsemöte 13-14 juni. 
Utbildningsdagen hölls på sekretariatet och syftade till att ge 
styrelsen, särskilt de nya ledamöterna, en introduktion i hur 
Amnesty International styrs och leds både lokalt och internationellt 
samt hur det operativa arbetet inom den svenska sektionen utförs.

Utbildningsdagen innehöll presentationer inom sex olika områden 
enligt nedan:

● Internationella rörelsen
● Sekretariatets organisering och sektionens ekonomi
● Flyktingarbete och migration
● Övergripande om arbete med påverkansarbete och kampanjer
● Fundraising och kommunikation
● IT, kommunikation med IT och verktyg

Förutom att introducera styrelsen i Amnestys organisation och dess 
operativa arbete var utbildningsdagen ett bra tillfälle för 
styrelseledamöterna att träffa och mingla med anställda på 
sekretariatet. För min del var det spännande att vara på 
sekretariatet efter nio år och få möjlighet att träffa anställda som 
jag kände under min praktik på sekretariatet.

Utbildningsdagen i sin helhet var intressant och informativ och gav 
styrelseledamöterna en bra bild av det viktiga arbete som 
personalen på sekretariatet gör för att uppnå de uppsatta målen. 
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Årsmötet 2015

Junimötet innebär att styrelseåret drar igång på allvar och en av 
styrelsens viktigaste punkter på mötet är utvärderingen av 
årsmötet. I år gjordes det fler utvärderingar än normalt då 
årsmötet 2015 innehöll flera nyheter och förbättringar. Förutom 
en generell utvärdering gjordes även en utvärdering bland dem 
som deltog på distans. Dessutom gjordes en ordentlig 
utvärdering av påverkanstorget som beredningsform utifrån de 
åtgärder som sattes in för att förstärka torget detta år. Slutligen 
utvärderade sekretariatet användningen av onlineröstning via 
plattformen VoteIT utifrån vilka alternativ som plattformen 
erbjuder framöver.

Glädjande i utvärderingarna är att användningen av 
onlineröstning upplevdes som oproblematisk av de flesta, varför 
styrelsen nu bett sekretariatet att titta på vilka 
utvecklingsmöjligheter som finns. I utvärderingarna framkom 
exempelvis önskemål på deltagande i fler av årsmötets 
beslutande delar och förslag på utökade möjligheter till 
beredning inför årsmöten, båda två intressanta aspekter som 
förtjänar att genomlysas. 

Utmaningarna framöver ligger framförallt i antalet deltagare. De 
senaste åren har antalet deltagare pendlat en hel del upp och 
ned och över tid är det en tydligt negativ trend.

 

 

Vi behöver framöver arbeta hårt för att öka deltagandet och 
delaktigheten i vårt högsta beslutande organ. Det här är en fråga 
som styrelsen kommer att ta med sig under året och som framförallt 
kommer att bli central i den större översynen av våra demokratiska 
strukturer som kommer om ett par år.

Var årsmötet 2016 kommer att hållas är ännu inte klart, styrelsen 
har bett sekretariatet att återkomma med en jämförelse av de orter 
som anmäler ett intresse av anordna mötet. Så om något distrikt är 
intresserat av att arrangera årsmötet 2016 är det dags 
att höra av sig till styrelsesekreteraren@amnesty.se. 
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ANDERS HÄLLBOM
anders.hallbom@amnesty.se

http://www2.amnesty.se/styrel1.nsf/1b2fa9349fcdadebc125677400586a1b/6449d089bbb931adc1257e5a00736ba5/$FILE/%C3%85rsm%C3%B6tesutv%C3%A4rdering%202015.pdf
http://www2.amnesty.se/styrel1.nsf/1b2fa9349fcdadebc125677400586a1b/8f870b877dbfd42dc1257e5a00738dec/$FILE/%C3%85rsm%C3%B6tesutv%C3%A4rdering%20distansdeltagare%202015.pdf
http://www2.amnesty.se/styrel1.nsf/1b2fa9349fcdadebc125677400586a1b/447eb29030689fefc1257e5a0073405e/$FILE/Utv%C3%A4rdering%20P%C3%A5verkanstorg%202015.pdf
http://medlem.amnesty.se/styrelsemoten/junimotet-2015/underlag/onlineval-och-anvandande-av-voteit-2015
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Sektionens kvartalsrapport 1, 2015    Riskanalys på agendan

På junimötet fick styrelsen en rapport från sekretariatet 
avseende hur sektionens ekonomiska läge och hur arbetet har 
sett ut under det första kvartalet i år. 

Det är alldeles för tidigt på året för att dra några för stora växlar 
runt resultat men lyckat arbete är ju mer än kronor och ören. 
Intäkterna uppgår i alla fall till 34 152 tkr, 32 % av budget och 
kostnaderna till 20 704 tkr eller 19 % av budget. Med andra ord 
bara leende på läpparna för en nytillträdd kassör. Styrelsen har 
beslutat om en total intäktsbudget på 106 545 tkr och en 
kostnadskostym på 96 045 tkr för 2015.

Första kvartalets intäkter
Den intäktsökning som skett mot samma period förra året tros 
till stor del bero på att det regelbundna givandet har ökat, vilket 
är fantastiska nyheter. 

Periodens kostnader
Det har skett en liten kostnadsökning gentemot motsvarande 
period förra året men en ökad intäktssida kräver nästan alltid en 
ökad kostym. Arbetet för mänskliga rättigheter inkl. 
lönekostnader uppgår till 5 412 tkr eller 20 % av budget. Under 
rubriken Styrning återfinns styrelsens kostnader, kostnader för 
årsmötet och lönekostnader för styrelsesekreteraren. Utfallet är 
594 tkr, 23 % av budget.

 

Under styrelsens junimöte diskuterades risker relaterade till den 
svenska sektionens verksamhet. En gedigen riskanalys avseende 
potentiella risker, såväl finansiella som ryktesrisker och en 
genomlysning av Amnestys intäktskällor presenterades av 
sekretariatet. Riskanalysen genomförs årligen och är en del av 
sekretariatets löpande arbete med att identifiera, förebygga och 
hantera risker.

Sammanfattningsvis ser vi att den svenska sektionen, i jämförelse 
med många andra sektioner, har en stabil fundraisingverksamhet 
med tillväxt, även om den var blygsam 2014. Svenska sektionen är i 
insamlade medel den åttonde största sektionen. 

Vi ser också att våra främsta potentiella risker är ryktesrisker 
relaterade till internationella beslut eller agerande som kan påverka 
hela rörelsens varumärke och rykte. Detta föranledde intressanta 
diskussioner kring hur vi på bästa sätt förstärker arbetet med kris- 
och riskhantering. 
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AMANDA JACKSON
amanda.jackson@amnesty.se

MÅRTEN ROSANDER
marten.rosander@amnesty.se
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Statligt stöd

Sedan 1999 finns inom Amnesty globalt en policy som medger 
att Amnesty, under mycket begränsade omständigheter, tar 
emot statligt stöd avseende bistånd och Human Rights 
Education (HRE). Frågan har dock fortsatt diskuterats och 2010 
beslöt den svenska styrelsen att inkomma till ICM 2011, det 
internationella rådsmötet, med en resolution om att förbjuda 
mottagandet av statliga medel i syfte att stärka rörelsens 
oberoende. Det svenska årsmötet 2011 beslöt också att stödja 
detta. Den ursprungliga resolutionen kom att, tillsammans med 
en australiensisk resolution, omarbetas till ett förslag att utreda 
frågan om statligt stöd. Förslaget antogs av ICM.
 
Resultatet av utredningen, vilken innehöll ett antal 
rekommendationer, redovisades 2012. Den internationella 
styrelsen beslutade sig för att anta rekommendationerna och att 
inte förändra den policy som fanns. Svenska styrelsen 
diskuterade frågan igen i oktober 2013. Vikten av One Amnesty 
underströks och det konstaterades att rörelsen i stort är positiv 
till statligt stöd inom HRE och bistånd samt att utsikterna för den 
svenska sektionen att ha en egen linje var små.
 
Frågan togs nu upp igen på senaste styrelsemötet. Utsikterna 
att driva frågan på ICM i augusti bedömdes som ytterst små, 
eftersom statligt stöd till bistånd och HRE inte finns med som en 
huvudfråga där. Styrelsen beslöt därför att inte lyfta frågan 
proaktivt på ICM, utan istället återkomma till frågan längre fram.
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ELISABET STÅLHANE
elisabet.stalhane@amnesty.se

I underlaget till styrelsemötet i juni finns mer att läsa om de 
rekommendationer som utredningen 2012 redovisade och om de 
diskussioner som förts.

http://medlem.amnesty.se/styrelsemoten/junimotet-2015/underlag/statligt-stod-2015
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ERIK THORNBERG
erik.thornberg@amnesty.se

Styrelseåret och utskottsindelning 2015-2016

Det nya styrelseåret har inneburit en del förändringar. Den 
tidigare ordföranden respektive kassören har lämnat styrelsen. 
Samtidigt har tre nya ledamöter valts in, vilka kompletterar 
gruppen ur både ett kompetensmässigt och ett 
mångfaldsperspektiv.

Som flera av er vet har styrelsen valt att organisera arbetet 
mellan styrelsemötena på olika sätt med diverse justeringar från 
år till år. Efter 2013-års rapport om styrelsens arbetsbörda 
genomförde styrelsen genomgripande förbättringar av 
styrelsens organisation och sedan styrelseåret 2014-2015 är 
styrelsen organiserat i fyra utskott. 

Under styrelseåret 2015 är ambitionen att optimera detta 
ytterligare. Dels med rätt person på rätt plats och dels för att 
ytterligare proaktivt och övergripande ha insyn i verksamheten 
mellan styrelsemötena.

 

Uppdelningen möjliggör även en ännu tydligare omvärldsbevakning 
inom respektive område och att respektive styrelsemedlem kan 
föreslå strategiska områden för styrelsen att arbeta vidare med, så 
fort behovet finns.

Nedan följer indelningen för styrelseåret 2015 
(sammankallande är understruken):

Ekonomiutskottet
Mårten Rosander 
Elisabet Stålhane
Staffan Johansson

Internationella utskottet
Lars Gäfvert 
Ginbot Abraha
Mårten Rosander

Kommunikationsutskottet
Amanda Jackson 
Erik Thornberg
Elisabet Stålhane

Planeringsutskottet
Tora Törnquist 
Karin Linkhorst
Anders Hällbom
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STYRELSEN INFORMERAR ÄR ETT NYHETSBREV SOM 
GES UT AV  STYRELSEN FÖR SVENSKA SEKTIONEN AV 
AMNESTY INTERNATIONAL

ADRESS: Amnesty International, Alsnögatan 11, Box 4719, 116 92 Stockholm
KONTAKT: styrelsen@amnesty.se, www.amnesty.se
MEDLEMSSIDOR: www.amnesty.se/internt, 
Användarnamn: amnesty2015
Lösenord: rättigheter

 -

Trevlig sommar! 

Vill du också prenumerera på Styrelsen informerar?
Skicka ett mail till styrelsesekreteraren@amnesty.se så missar du inte ett enda nummer. 
Äldre nummer finns samlade på medlemssidorna.  

Vill du utvecklas i din aktivism? Lära dig mer om kampanjen Skriv för frihet (och 
mycket mer)? Träffa nya och gamla kompisar? Då ska du anmäla dig till det tionde 
aktivistseminariet som hålls 3-4 oktober! Anmäl dig här.

Trevlig sommar! 

mailto:styrelsen@amnesty.se
http://www.amnesty.se/
http://www.amnesty.se/internt
mailto:styrelsesekreteraren@amnesty.se
http://aktivism.amnesty.se/ga-pa-moten-utbildningar/aktivistseminariet/
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